
 
PROTOKÓŁ NR IX/2007 

 
z posiedzenia Rady Miejskiej w Kobylinie w dniu 27 czerwca 2007 roku 

 
 
 
 
IX sesja Rady Miejskiej w Kobylinie została zwołana na dzień 27 czerwca 2007 roku o godzinie        
18-tej, w sali Klubu Seniora w Kobylinie.   
W sesji uczestniczyło 13 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu), 
zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu) oraz Burmistrz 
Kobylina – Bernard Jasiński, Sekretarz Gminy – Mirosław Sikora, Skarbnik Gminy – Jolanta Nowak, 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – Tadeusz Polowczyk i Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg – 
Krzysztof Jelinowski.  
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski. 
 
 
 
Ad 1  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski, który 
powitał wszystkich zebranych i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Następnie przedstawił porządek obrad. 
 
 
 
Porządek obrad : 
1. Otwarcie sesji.  
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Zapytania, wnioski i interpelacje. 
4. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej.  
5. Informacja o realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej. 
6. Informacja dotycząca realizacji remontów i inwestycji oświatowych. 
7. Informacja o sytuacji na rynku pracy. 
8. Podjęcie  uchwał: 

a. w sprawie: stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, 
b. w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXXVIII/231/2002 Rady Miasta i Gminy w Kobylinie      

z dnia 26 sierpnia 2002 roku w sprawie ustalenia opłat za użytkowanie gruntów 
stanowiących własność gminy, 

c. w sprawie: wyrażenia woli nabycia od Pana Tadeusza Kędziory zam. w Smolicach nr 59 
własności nieruchomości na rzecz Gminy Kobylin, 

d. w sprawie: wyrażenia woli nabycia od Państwa Anny i Henryka Wielebińskich   
zam. w Kobylinie przy ulicy Kościuszki nr 9 własności nieruchomości na rzecz             
Gminy Kobylin, 

e. w sprawie: wyrażenia woli nabycia od Państwa Urszuli i Zbigniewa Dawidziak zam.          
w Smolicach nr 58 własności nieruchomości na rzecz Gminy Kobylin, 

f. w sprawie: zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2007. 
9. Wolne głosy i wnioski.  
10. Zakończenie. 
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Ad 2 
P. CHLEBOWSKI poinformował, że zapoznał się z protokółem z poprzedniej sesji i nie wnosi do jego 
treści żadnych uwag. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokółu. Ponieważ nikt uwag nie 
zgłosił, zaproponował przyjęcie protokółu bez jego odczytania. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji - 13 za.  
 
 
Ad 3 
A.JARUS zauważył, że podczas posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa, Burmistrz 
przedstawił propozycję lokalizacji Muzeum Ziemi Kobylińskiej w budynku administracyjnym przy     
ul. Aleje Powstańców Wlkp. 47, bez konieczności likwidacji Podstacji Pogotowia, która mieściła się   
w tym budynku. Podczas posiedzeń innych komisji ten temat nie był omawiany. Poprosił Burmistrza  
o przekazanie tej informacji oraz poprosił Przewodniczącego Rady Miejskiej o zajęcie stanowiska w 
tej sprawie. To ważny problem społeczny i trwa już od dłuższego czasu. 
Następnie nawiązał do sprawy modernizacji oświetlenia ulicznego. Poprosił o informacje w tej 
sprawie. Na sesji są obecni sołtysi, dyrektorzy szkół, osoby zainteresowane instalacją punktów 
świetlnych. Zaapelował do osób, które będą się zajmowały tą sprawą, by miały na uwadze miejsca 
użyteczności publicznej, ze szczególnym uwzględnieniem szkół i przedszkoli.  
Zapytał dyrektora Gimnazjum – Leszka Ostojskiego, jakie są możliwości wprowadzenia nauki dwóch 
języków obcych w Gimnazjum. O wypowiedź w tej sprawie poprosił także Burmistrza. 
 
 
Ad 4 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że Burmistrz przedstawił informację o działalności międzysesyjnej, 
podczas posiedzeń komisji stałych. Informacja ta stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
Zapytał, czy są pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił. 
 
 
Ad 5 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że informacja o realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej, 
stanowiąca załącznik nr 4 do niniejszego protokółu, była analizowana podczas posiedzeń komisji 
stałych. Na tych posiedzeniach była obecna Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej – Izabela Domaszewska. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała informację – 4 za. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła informację – 13 za.  
 
 
Ad 6 
P. CHLEBOWSKI zwrócił uwagę, że informacja dotycząca realizacji remontów i inwestycji 
oświatowych, stanowiąca załącznik nr 5 do niniejszego protokółu, była omawiana podczas posiedzeń 
komisji. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił poprosił przewodniczących komisji 
stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za.  
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A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała informację – 4 za. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła informację – 13 za.  
 
 
Ad 7 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że radni otrzymali informację o sytuacji na rynku pracy, stanowiącą 
załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. Podczas posiedzeń komisji informowano, że dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy – Tadeusz Polowczyk, będzie obecny na sesji i radni będą mieli 
możliwość zadania mu pytań. 
T. POLOWCZYK zwrócił uwagę, że co roku jest obecny na sesji Rady Miejskiej, by przedyskutować 
temat bezrobocia. Od 3 lat może przekazywać informacje pozytywne na temat rynku pracy – 
bezrobocie maleje i pozyskiwane są coraz większe środki na aktywizację bezrobocia. Urząd Pracy 
współpracuje z organizacjami społecznymi, samorządami, stowarzyszeniami, pracodawcami. Bez tej 
współpracy PUP nie osiągnąłby takich wyników. Do każdego bezrobotnego pracownicy Urzędu 
podchodzą indywidualnie. Szczegółowo omówił sytuację na rynku pracy w Powiecie Krotoszyńskim. 
Stwierdził, że na rynku pracy istnieje duża tzw. szara strefa, ale jej rozmiar trudno ocenić. Niektórzy 
rejestrują się w PUP, żeby zyskać zaświadczenia do opieki społecznej czy urzędów oraz by zyskać 
składkę ubezpieczeniową uprawniającą do bezpłatnej opieki lekarskiej. W przypadku kosztowych 
szkoleń wprowadzona została zasada, by przed skierowaniem na takie szkolenie została podpisana 
umowa trójstronna między PUP, bezrobotnym i przyszłym pracodawcą. Następnie poinformował o 
środkach pozyskanych dodatkowo na działalność PUP. 
P. CHLEBOWSKI zapytał o osoby długotrwale bezrobotne, czy jest to stała grupa, która nie ma 
ochoty do pracy. 
T. POLOWCZYK zgodził się z r.Chlebowskim. Ponieważ bezrobotni przynosili zaświadczenia 
dotyczące stanu zdrowia od lekarza rodzinnego, podjął decyzję by te zaświadczenia nie były 
uwzględniane. W drastycznych przypadkach wysyła bezrobotnych do lekarza medycyny pracy. 
M. DYMARSKI zapytał, czy PUP prowadzi politykę informacyjną dla uczniów gimnazjów, by 
ułatwić im wybór szkoły i zawodu. 
T. POLOWCZYK stwierdził, że od 7 lat przedstawiciele PUP uczestniczą w spotkaniach z uczniami 
szkół ponadgimnazjalnych, których informują o rynku pracy. Od 4 lat razem z przedstawicielami 
Cechu Rzemiosł Różnych takie informacje przekazują też w gimnazjach. Poinformował, że Powiatowa 
Rada Zatrudnienia uchwaliła, by powoli likwidować licea profilowane, które nie przygotowują do 
wykonywania zawodu. Podjęto też starania, żeby szkoły praktycznie przygotowywały do 
wykonywania zawodu, m.in. trwa wspó łpraca z firmą Mahle.              
P. CHLEBOWSKI poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała informację – 4 za. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła informację – 13 za.  
 
 
Ad 8 
a) 
P. CHLEBOWSKI przeczytał pismo Wojewody Wielkopolskiego wzywające do podjęcia uchwały      
w sprawie: stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, stanowiące załącznik nr 7 do niniejszego 
protokółu. Zauważył, że projekt w/w uchwały był szczegółowo omówiony na posiedzeniach komisji. 
Zapytał, czy są pytania. Ponieważ pytań nie było poprosił przewodniczących komisji stałych               
o przedstawienie opinii komisji. 
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R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych negatywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
przy 2 głosach przeciw i 2 wstrzymujących. .  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, przy 3 głosach za i 1 przeciw. 
 

UCHWAŁA NR IX/57/2007 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 27 czerwca 2007 roku 

w sprawie : stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, 
 
została podjęta przy 8 głosach za, 1 przeciw i 4 wstrzymujących i stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokółu. 
 
b) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXXVIII/231/2002 
Rady Miasta i Gminy w Kobylinie z dnia 26 sierpnia 2002 roku w sprawie ustalenia opłat za 
użytkowanie gruntów stanowiących własność gminy, był omawiany na posiedzeniach komisji. 
Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił przewodniczących komisji stałych     
o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za. 
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 4 za. 
 

UCHWAŁA NR IX/58/2007 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 27 czerwca 2007 roku 

w sprawie : zmiany Uchwały Nr XXXVIII/231/2002 Rady Miasta i Gminy w Kobylinie  
z dnia    26 sierpnia 2002 roku w sprawie ustalenia opłat za użytkowanie gruntów stanowiących 

własność Gminy, 
 
została podjęta jednogłośnie – 13 za i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
 
c), d) i e) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekty uchwał w sprawie: wyrażenia woli nabycia od Pana 
Tadeusza Kędziory zam. w Smolicach nr 59 własności nieruchomości na rzecz Gminy Kobylin,         
w sprawie : wyrażenia woli nabycia od Państwa Anny i Henryka Wielebińskich   
zam. w Kobylinie przy ulicy Kościuszki nr 9 własności nieruchomości na rzecz Gminy Kobylin oraz   
w sprawie: wyrażenia woli nabycia od Państwa Urszuli i Zbigniewa Dawidziak zam. w Smolicach     
nr 58 własności nieruchomości na rzecz Gminy Kobylin, były omawiane na posiedzeniach komisji. 
Chodzi o uregulowanie spraw własnościowych związanych z terenem zbiornika retencyjnego              
w Smolicach. Że są nieścisłości okazało się podczas remontu zbiornika w ubiegłym roku. 
Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił poprosił przewodniczących komisji stałych      
o przedstawienie opinii komisji.  
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekty uchwał – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekty uchwał – 4 za. 
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A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekty uchwał – 4 za. 
 

UCHWAŁA NR IX/59/2007 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 27 czerwca 2007 roku 

w sprawie : wyrażenia woli nabycia od Pana Tadeusza Kędziory zam. w Smolicach nr 59 
własności nieruchomości na rzecz Gminy Kobylin, 

 
UCHWAŁA NR IX/60/2007 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 27 czerwca 2007 roku 

w sprawie : wyrażenia woli nabycia od Państwa Anny i Henryka Wielebińskich zam.  
w Kobylinie przy ulicy Kościuszki nr 9 własności nieruchomości na rzecz Gminy Kobylin, 

 
UCHWAŁA NR IX/61/2007 
Rady Miejskiej w Kobylinie  
z dnia 27 czerwca 2007 roku 

w sprawie : wyrażenia woli nabycia od Państwa Urszuli i Zbigniewa Dawidziak zam.  
w Smolicach nr 58 własności nieruchomości na rzecz Gminy Kobylin, 

 
zostały podjęte jednogłośnie – 13 za i stanowią załączniki nr 10, 11 i 12 do niniejszego protokółu.   
 
f) 
SKARBNIK przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2007. 
Zauważyła, że podczas posiedzeń komisji dokładnie omówiła wszystkie zmiany.  
P. CHLEBOWSKI zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji.  
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za. 
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5 za. 
 

UCHWAŁA NR IX/62/2007 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 27 czerwca 2007 roku 

w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2007,  
 
została podjęta jednogłośnie – 13 za i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad 9 
P. CHLEBOWSKI poinformował, że na sesji jest obecny dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg – 
Krzysztof Jelinowski. Zauważył, że jest wiele uwag odnośnie wykaszania poboczy. Podał przykład 
drogi z Czeluścina do drogi Kobylin – Pępowo.  
J. RATAJCZAK poprosił o zobowiązanie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad do 
wykaszania poboczy. To wstyd, że nie jest wykaszane całe pobocze w miejscach zabudowanych.              
W Smolicach przy drodze jest szkoła, a wykoszono tylko 30 cm od drogi.  
M. DYMARSKI zwrócił uwagę, że Gmina i Powiat wydatkowały środki na walkę ze szkodnikami. 
Natomiast na drodze powiatowej do Kromolic konary wystają na środek drogi. Powiat powinien 
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wyegzekwować od Nadleśnictwa wycięcie tych konarów. Zarośnięta jest droga Starygród – Benice       
i jej szerokość teraz wynosi tylko 3 metry, wyminięcie się dwóch pojazdów jest niemożliwe.  
J. POSPIECH przypomniał, że remontu wymaga droga w Rzemiechowie. 
F. HECHMANN stwierdził, że na drodze w Berdychowie są dziury, dotychczas nic nie zrobiono        
w tej sprawie mimo interwencji. 
M. PERNAK podkreślił, że niezbędne jest poszerzenie drogi na łuku przy wjeździe do Górki od strony 
Kobylina, by zwiększyć bezpieczeństwo mieszkańców. 
E. JAŃCZAK zauważył, że w Kuklinowie przy drodze od głównego skrzyżowania w kierunku 
Krotoszyna, zasadne jest wybudowanie chodnika. Zapytał, czy sprawa ta należy do kompetencji PZD 
czy GDDKiA. 
J. PATRYAS zwrócił uwagę na drogę powiatową ze Starkówca do Wyganowa. Remontowano tę 
drogę, ale został przeoczony most. Na tym odcinku jest bardzo niebezpiecznie. Od strony Gostynia na 
drodze z Łagiewnik w kierunku Koźmina, Powiat Gostyński zlikwidował próg, a nasz Powiat ten 
odcinek ominął. Nie wyremontowano także małych dziur. Łagiewniki graniczą z Powiatem 
Gostyńskim, gdzie bardzo szybko wyremontowano drogi. Może chociaż raz remont dróg powiatowych 
rozpoczętoby od Gminy Kobylin.  
T. DŻYGAŁA powiedział, że w Zalesiu Wielkim wyremontowano dziury na drogach powiatowych. 
Zapytał kiedy będzie realizowane powierzchniowe utrwalanie dróg. Konieczne jest ścięcie poboczy, 
ponieważ w niektórych miejscach pobocza są wyższe niż droga. Przypomniał, że kiedyś każdy rolnik 
sam wykaszał rowy przy swojej posesji. Teraz wszyscy czekają, aż wykosi rów zarządca drogi. Powiat 
Krotoszyński posiada 440 km dróg. Trawa rośnie bardzo szybko, na niektórych krzyżówkach jest 
bardzo niebezpiecznie. We własnym zakresie wykasza pobocza przy drodze powiatowej obok jego 
posesji na długości 2 km. Zaapelował, by nie czekać na wykoszenie przez PZD, tylko wykonać to 
samemu.  
G. PAZGRAT zapytała, kto odpowiada za regulację drzew w Gminie. Jest bardzo dużo suchych gałęzi 
na drzewach, a wieją silne wiatry. Wyciąć te gałęzie mogą osoby, które posiadają na to zezwolenie 
oraz uprawnienia. 
B. GOŚCINIAK stwierdziła, że jest za tym by każdy wykaszał rowy sam, ale powinno to zostać gdzieś 
napisane. Poza tym śmieszy ją sposób łatania dziur, ponieważ remonty przeprowadzane są kiedy stoi 
w nich woda i dlatego nie ma żadnych efektów tych remontów. Rowy zostały zaorane i pobocza są 
wyższe od drogi. Potrzebne byłoby obniżenie poboczy. 
F. HECHMANN podkreślił, że na odcinku gdzie jest nawierzchnia asfaltowa w kierunku Berdychowa,  
jest duża dziura, która się powiększa. 
W. STYBURSKI zauważył, że na drodze do Staregogrodu i Kromolic konary niszczą samochody. 
Przy przystanku autobusowym zorganizowanym przez Powiat dla gimbusów, nie ma przejścia dla 
pieszych. Zajazd i chodnik został wykonany na piasku, w związku z tym nie było prawidłowego 
zabezpieczenia i obecnie wymagają remontu.  
M. DYMARSKI zapytał o uwarunkowania prawne związane z wykonywaniem prac przez osoby 
fizyczne w rejonie drogi. Zapytał, czy można takie prace wykonywać.  
A.JARUS zwrócił uwagę, że często mieszkańcy są zainteresowani, by we własnym zakresie obciąć 
drzewa rosnące przy drodze. Zapytał się, czy jest taka możliwość i jaka jest procedura w tym 
przypadku. Poza tym PZD w ub. r. wybudował chodnik w Srokach. Jeden z wjazdów nie został 
wykonany do dnia dzisiejszego. W tej sprawie interweniował już Urząd Miejski, ale do tej pory nic 
jeszcze nie zrobiono.  
M. FLAK powiedział, że niezbędny jest remont ul. Baszkowskiej w Kobylinie i usunięcie progów na 
moście. 
K. JELINOWSKI poinformował, jakie prace są planowane na drogach powiatowych.  
Powierzchniowe utrwalanie dróg będzie realizowane w Powiecie w okresie od 9 do 18 lipca br. W tym 
czasie te prace będą także wykonane w Zalesiu Wielkim.  
Jeśli chodzi o ścinanie poboczy, to ujęto w planie drogę Kuklinów – Starygród. Jeśli pozostaną środki 
finansowe, to wtedy ściętoby pobocze przy drodze do Zalesia Wielkiego. Jeśli nie uda się zrealizować 
tego zadania, zostanie ono ujęte w planie przyszłorocznym. 
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Został rozstrzygnięty przetarg na budowę chodnika w Smolicach. Przypomniał, że to zadanie będzie 
realizowane wspólnie przez Gminę i Powiat. Budowa będzie mogła się rozpocząć 26 – 27 lipca br. Do 
tego czasu PZD zacznie stopniowo przywozić materiał. Zakończenie budowy nastąpiłoby w końcu 
sierpnia. 
Uruchomiono kosiarkę, która wykasza rowy. Ale przypomniał, że drogi powiatowe mają długość 440 
km. Kosiarka kosi stopniowo, zaczynając od skrzyżowań. Będzie pracowała przez cały czas. 
Zatrudniono firmę, która będzie frezowała progi przy mostach. Zużyły się płyty między drogą              
a obiektem mostowym. Po frezowaniu zostanie użyta masa na gorąco. Dwa obiekty – w Starkówcu       
i Targoszycach, są ujęte w planie. Nie wie, czy uda się wyremontować most na ul. Baszkowskiej           
w Kobylinie. W przypadku remontów dróg powiatowych, są one wykonywane na bieżąco przez 
pracowników PZD. 
Zaplanowano 3 inwestycje w Gminie Kobylin na które opracowano dokumentacje : w Rębiechowie, 
Rzemiechowie i na ul. Berdychowskiej. Na razie trwa oczekiwanie na ogłoszenie informacji 
dotyczących możliwości złożenia wniosków o dofinansowanie tych zadań z Wielkopolskiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego.     
Informacje o zniszczonym moście przed Berdychowem zgłoszono policji. Policja wszczęła 
postępowanie w sprawie zniszczonych barierek. Szkody zostaną naprawione. Na drogach 
powiatowych często niszczone są też znaki drogowe. Zaapelował, by zwracać uwagę na to, czy znaki 
nie są dewastowane.  
Brakujący wjazd w Srokach zostanie wykonany. Chodnik był późno budowany, dlatego opuszczono 
jeden wjazd.  
PZD wystąpił do Nadleśnictwa w Krotoszynie z prośbą o obcięcie gałęzi będących w pasie drogi. Do 
dnia dzisiejszego nie ma żadnej reakcji na to pismo.  
Krzaki rosnące w rowach trudno jest likwidować. Jeśli zostaną wycięte, to w następnym roku jest ich 
więcej. Rozważano użycie środka chemicznego, ale jest problem jaki środek wybrać, by nie zniszczyć 
innych roślin.  
Przed dniem 1 września br. odbędzie się wizja lokalna wszystkich przejść dla pieszych, m.in. także              
w Kuklinowie. Obejrzy także chodnik, który się obsunął. Jego naprawa należy do PZD. 
Na pytanie, czy można samodzielnie prowadzić roboty w pasie drogowym odpowiedział, że konieczne 
jest uzyskanie zgody zarządcy drogi. PZD wydaje zgodę na takie prace, podając jakie warunki muszą 
zostać spełnione. Wnioski w tej sprawie rozpatrywane są w miarę szybko. Chodzi tutaj                          
o bezpieczeństwo osób, które wykonują tę pracę. 
Pod koniec sierpnia br. będą wykonywane przepusty w Łagiewnikach i Nepomucenowie. Poprosił 
władze Gminy, żeby przed podjęciem tych prac wyczyszczony został rów w Łagiewnikach. 
Nie chce składać obietnic w sprawie drogi w Berdychowie. Do czasu, kiedy nie będzie budowana 
droga, postara się utwardzić drogę innym materiałem.  
F. HECHMAN zapytał, kiedy ta droga zostanie wybudowana, trudno jest dojechać do posesji. 
K. JELINOWSKI zauważył, że rozpoczęto już kruszenie materiałów na utwardzenie dróg.  
Przyjął wniosek sołtysa Mariusza Pernaka w sprawie poszerzenia drogi w Górce. To byłaby duża 
inwestycja, wymagająca opracowania dokumentacji. Obiecał, że zgłosi ten temat Zarządowi Powiatu.  
B. GOŚCINIAK poinformowała, że wspólnie z Ireną Majnert i Danutą Piskorek, napisała projekt         
o dofinansowanie zajęć, na realizację którego otrzymano 25 tys. zł. Także pozytywnie rozpatrzono 
wniosek szkoły kuklinowskiej o środki na organizację wycieczki. Podsumowała swoją wypowiedź 
stwierdzeniem, że należy pisać wnioski o dofinansowywanie zadań. 
W. STYBURSKI zwrócił uwagę, że mieszkańcy Staregogrodu złożyli wniosek w sprawie komunikacji 
autobusowej. Zapytał Burmistrza, czy wniosek został rozpatrzony.  
BURMISTRZ nawiązał do tematu Muzeum Ziemi Kobylińskiej. Po dyskusjach na kwietniowych 
komisjach i sesji, zwrócił się pisemnie do dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Krotoszynie – Pawła Jakubka, by zajął stanowisko odnośnie współfinansowania 
adaptacji pomieszczeń w budynku ośrodka zdrowia w Kobylinie na potrzeby Podstacji Pogotowia 
Ratunkowego. Otrzymał odpowiedź, która go zaskoczyła. Wcześniej informował radnych o wstępnej 
zgodzie dyr. Jakubka na lokalizację Podstacji w tym budynku. Natomiast w swoim piśmie                
dyr. Jakubek zasugerował, żeby rozpatrzyć odstąpienie od koncepcji zmiany lokalizacji Podstacji         
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w tym roku. Napisał także, że nie posiada środków by współfinansować remont i że wskazane 
pomieszczenia nie spełniają określonych wymogów, ponieważ „wbrew przepisom obowiązującego 
prawa byłyby one posadowione poniżej powierzchni gruntu, nie zapewniając dostatecznego 
oświetlenia, wentylacji a ich wysokość jest zbyt mała dla przebywania w nich stale ludzi”. Dlatego też 
remontowanie tych pomieszczeń byłoby ryzykowne, ponieważ możemy nie uzyskać zgody na ich 
użytkowanie. W związku z tym podjął dalsze czynności, by wskazać inne pomieszczenia, w których 
mogłaby działać Podstacja. We wtorek jest umówiony z dyrektorem Golą z Polskich Kolei 
Państwowych w sprawie wykorzystania wolnych pomieszczeń w których działał Kol – Med. Te 
pomieszczenia odpowiadają warunkom sanitarnym, ale ich właścicielem jest PKP, które wyznaczy 
dzierżawę za najem. PKP nie jest zainteresowane sprzedażą swoich nieruchomości. Chciałby jeszcze 
na ten temat porozmawiać z dyr. Jakubkiem, ponieważ to SPZOZ Krotoszyn powinien podpisać 
umowę z PKP.  
Jeśli ta koncepcja nie zostanie przyjęta, to zaproponuje by Podstacja pozostała w budynku przy          
ul. Aleje Powstańców Wlkp. 47, a na potrzeby Muzeum zostałyby zaadoptowane pozostałe 
pomieszczenia. Przypomniał, że to budynek komunalny i koszt funkcjonowania Muzeum nie byłby 
duży. W budżecie są zaplanowane środki na adaptację pomieszczeń i za 2 – 3 miesiące, Muzeum 
mogłoby zostać uruchomione. Pod koniec roku na szczeblu wojewódzkim zapadną decyzje, czy 
Podstacja będzie działała w kolejnych latach. Poinformował, że w Podstacji od dnia 1 czerwca br. nie 
dyżuruje lekarz. Przez 4 miesiące obsadą karetki będą tylko ratownicy.  
Jeżeli PKP wydzierżawiłoby pomieszczenia na potrzeby Podstacji, to prawdopodobnie konieczne 
będzie podjęcie decyzji, czy Gmina zapłaci koszty dzierżawy, ponieważ SPZOZ w Krotoszynie nie 
jest zainteresowany partycypacją w kosztach utrzymania Podstacji.  
Modernizacja oświetlenia ulicznego w całej Gminie ma na celu uzyskanie oszczędności w zakresie 
zużycia energii elektrycznej. Została wykonana pełna inwentaryzacja stanu oświetlenia ulicznego        
w Gminie. Sołtysi otrzymali pismo informujące ich o spotkaniu z projektantami i wykonawcami 
dokumentacji na zmianę systemu oświetlenia ulicznego. Oprócz sołtysów prosi też radnych, by przed 
spotkaniem zapoznali się z dokumentacją, która została sporządzona i podczas spotkania zgłosili swoje 
propozycje w tym zakresie. Zaproszeni fachowcy od razu udzielą informacji, jakie są możliwości 
techniczne i jakie byłyby koszty zainstalowania nowych punktów oświetleniowych. Poprosił, żeby 
podejść do tych spraw rzeczowo, by jak najszybciej zakończyć opracowanie dokumentacji i wiosną 
przyszłego roku przystąpić do realizacji zadania.         
Jeśli chodzi o nauczanie języka angielskiego w Gimnazjum poinformował, że od nowego roku 
szkolnego zostanie zatrudniony nowy nauczyciel. Nie będzie nauczał języka angielskiego nauczyciel 
do którego zgłaszano zastrzeżenia podczas posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa. 
L. OSTOJSKI zauważył, że system oświaty opiera się na zajęciach ramowych. W gimnazjum na naukę 
języka obcego przewidziano 9 godzin w ciągu 3 lat. Na te godziny przyznawana jest subwencja 
oświatowa. Może zostać wprowadzona nauka drugiego języka, ale wtedy radni musieliby uchwalić 
dodatkowe środki na ten cel.  
W. POPIOŁEK zwrócił uwagę, że p.Pazgrat pytała o drzewa rosnące przy drogach. Poinformował, że 
decyzję w sprawie wycięcia drzew rosnących na terenie Gminy Kobylin, wydaje Burmistrz. Natomiast 
w sprawie drzew komunalnych rosnących w Gminie, decyzję wydaje Starosta. Zarówno Powiatowy 
Zarząd Dróg w sprawie drzew przy drogach powiatowych i Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych          
i Autostrad w sprawie drzew rosnących przy drogach krajowych, zwracają się do Burmistrza                 
z wnioskiem o wydanie decyzji. W Gminie reguluje te sprawy we własnym zakresie, razem                 
z podinspektorem Czesławem Piskorkiem. Warunkiem wydania decyzji w sprawie wycinki drzewa 
jest nasadzenie nowego. W budżecie nie ma środków by dokonać regulacji drzew rosnących przy 
drogach. Jeśli jednak będzie taka potrzeba, drzewa zostaną usunięte w trybie awaryjnym. W sprawie 
regulacji drzew gminnych obiecał, że jesienią objedzie wszystkie drogi gminne i przygotuje plan 
wyrębu i korekty tych drzew. Wtedy ten temat zostanie zrealizowany. Będzie też sprawdzał, czy po 
wycięciu drzew zostały posadzone nowe drzewa. Powiedział, że zostały posadzone nowe drzewa obok 
stawu na ul. Rębiechowskiej. Wiele z nich zostało połamanych. Poprosił obecnych, by zwracali uwagę 
na osoby, które niszczą drzewa.  
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Poinformował, że rozdał broszurki Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Wsi Urzędu 
Marszałkowskiego w sprawie zakładania grup producenckich. Można zyskać środki na ten cel. Jest 
możliwość przeszkolenia w tym temacie. To są pieniądze, których nie wykorzystujemy. Poprosił          
o przekazanie tych informacji zainteresowanym osobom. 
E. JAŃCZAK stwierdził, że dyr.Jelinowski nie odpowiedział na jego pytanie w sprawie chodnika         
i przejścia dla pieszych w Kuklinowie. 
K. JELINOWSKI podkreślił, że chodzi o drogę krajową, którą zarządza Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i Autostrad. Budowa nowego chodnika i przejścia dla pieszych – to jest inwestycja, która 
musi zostać zatwierdzona przez dyrekcję w Warszawie. W tej sprawie należy skierować wniosek do 
oddziału GDKiA w Poznaniu.  
T.DŻYGAŁA zauważył, że odbyło się już pierwsze spotkanie inicjatywne grupy producentów żywca, 
zorganizowane wspólnie z prezesem SKR – Leszkiem Nowackim. Przygotowany został wstępny 
projekt statutu. Planowane jest powstanie grupy producenckiej w Kobylinie. Realizacja tego tematu 
postępuje powoli, ale są szanse zdobycia środków na ten cel. Podjęto czynności, by taka grupa 
powstała i w lipcu br. odbędzie się drugie spotkanie w tej sprawie. Jeśli ktoś z obecnych byłby 
zainteresowany przystąpieniem do grupy, to może się skontaktować z nim, Wojciechem Styburskim, 
Arturem Jarusem, czy Leszkiem Nowackim.  
T. POLOWCZYK zwrócił uwagę p.Jelinowskiemu i p.Popiołkowi, że aby nie mieć problemów            
z krzakami przy drogach, należy je wyciąć i na drugi rok na przełomie maja i czerwca za pomocą 
mazaka smarować odrosty mieszanką randapu i siarczanu amonu. Problem jest rozwiązany na 10 lat.  
P. CHLEBOWSKI potwierdził skuteczność działania w/w mieszanki. 
Jeśli chodzi o sprawę Muzeum, to zaproponował żeby radni przegłosowali propozycję Burmistrza by 
Muzeum działało obok Podstacji Pogotowia w budynku administracyjnym przy ul. Aleje Powstańców 
Wlkp. 47. Przypomniał, że od nowego roku Podstacja może zostać zlikwidowana. W budżecie są 
środki zaplanowane na adaptację pomieszczeń pod potrzeby Muzeum. Zgłosił wniosek formalny, żeby 
Rada zagłosowała, czy przystąpić do adaptacji pomieszczeń. 
Rada Miejska zagłosowała za przystąpieniem do adaptacji pomieszczeń w budynku przy            
ul. Aleje Powstańców Wlkp. 47 pod potrzeby Muzeum Ziemi Kobylińskiej, przy 12 głosach za      
i 1 wstrzymującym. 
P. CHLEBOWSKI poinformował, że KS „Piast” zdobył mistrzostwo w swojej grupie w IV lidze.       
W Klubie trenuje 110 zawodników, w tym 7 spoza Gminy. Dobre wyniki osiągnęła także młodzież 
trenująca pod kierunkiem Przemysława Gustowskiego. Poza tym sukcesy odnieśli zawodnicy UKS 
„Samson” w Mistrzostwach Europy w Sumo Kadetów. Pogratulował wszystkim zawodnikom                
i prezesom klubów sukcesów. Przypomniał także, że w Gminie są uprawiane też inne sporty, jest tenis 
stołowy – działa klub sportowy i liga gminna. Działa też liga gminna piłki nożnej.  
D. KRAJEWSKA zauważyła, że w ostatnim wydaniu „Kobylina” ukazały się szczegółowe informacje 
dotyczące piłkarzy smolickich i UKS Dragon. W dniu 4 czerwca br. odbył się finał wojewódzki 
turnieju im. Marka Wielgusa. Nasi zawodnicy wyszli z grupy, ale od razu natrafili na zwycięzcę 
turnieju i przegrali.  
    
 
Ad 10 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 20.20. 
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